



L'Hôpital de Montréal pour enfants
The Montreal Children's Hospital
Centre universitaire de santé McGill
McGill University Health Centre



The Education and Training Committee of the Division of Child Psychiatry of
McGill University Presents
A MEMORIAL TRIBUTE TO DR. FERN AZIMA
ATTENTION DEFICIT HYPERACTIVITY DISORDER (ADHD)

Friday, April 11, 2014

8:15 am to 4:30 pm

Douglas Mental Health University Institute / Douglas Hall Pavilion, 6875 LaSalle Blvd.
Verdun, Québec H4H 1R3

The Division of Child Psychiatry of McGill University April Conference is a popular event bringing together Quebec Child and Adult Psychiatrists, physicians, pediatricians, family physicians, psychologists, social workers, etc. and Mental Health Researchers to update participants in a particular field of interest. Please come and join us at this informative full-day conference. **This event is an accredited group learning activity as defined by the Maintenance of Certification Program of the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada and of the Order of Psychologists of Quebec.**

INVITED SPEAKERS

Lily Hechtman, MD, FRCPC is Professor of Psychiatry and Pediatrics at McGill University and Director of Research, Division of Child Psychiatry. She is a Child Psychiatrist and an internationally-recognized researcher in ADHD. She has received research and teaching awards from the American and Canadian Academies of Child and Adolescent Psychiatry as well as the Transcontinental Research Award of Excellence. Dr. Hechtman's research has focused on long-term (15-year) prospective studies of children with ADHD followed into adolescence and adulthood and the efficiency of multimodal treatment. Dr. Hechtman combines a rigorous research background with extensive clinical expertise and experience.

Natalie Grizenko, MD, FRCPC is Associate Professor of Psychiatry at McGill University and Medical Director of the Child and Adolescent Program at the Douglas Institute. Dr. Grizenko is a clinician, researcher, teacher and administrator who has published over 85 papers, books and book chapters, and has received numerous grants from CIHR, FRSQ, MRC, CQRS and NHRDP. Dr. Grizenko's present research interests include psychopharmacology of ADHD, genetics and epigenetics of ADHD, and effectiveness of various therapeutic interventions.

Sarojini Sengupta, Ph.D is Assistant Professor in the Department of Psychiatry at McGill University. She specializes in genetics and epigenetics of neurodevelopmental disorders with particular focus on ADHD and First-Episode Psychosis. She was awarded the NARSAD Young Investigator Award in 2008 and the Dr. Mortimer D. Sackler Developmental Psychology Investigator Award in 2009. She has examined the interaction of genetic and environmental factors in the development of ADHD, its severity and response to treatment.

PROGRAM

8:15 a.m.	Registration		
8:45 a.m.	Welcome, Lily Hechtman, MD, FRCPC		<u>Moderator:</u> Martin Gauthier, MD, FMSQ
	<u>Moderator:</u> Natalie Grizenko, MD, FRCPC		
9:00 a.m.	Genetics & Epigenetics Sarojini Sengupta, PhD	1:30 p.m.	Innovative Treatment Options: Social Skills, Parent Training; Summer Day Program Natalie Grizenko, MD, FRCPC
10:00 a.m.	Question Period		
10:30 a.m.	Coffee Break	2:30 p.m.	Question Period
11:00 a.m.	Multimodal Treatments in ADHD, Results and Follow-up Findings Lily Hechtman, MD, FRCPC	3:00 p.m.	Cognitive Behavioural Therapy for Adolescents and Adults Lily Hechtman, MD, FRCPC
12:00 a.m.	Question Period	4:00 p.m.	Question Period
12:30 p.m.	Lunch (provided)	4:30 p.m.	Closing Remarks

Presentations will be in English. Question periods will be in English and French.

LEARNING OBJECTIVES: By the end of these presentations, participants will be able to:

1. Delineate current understanding of the genetics and epigenetics of ADHD;
2. Assess the relevance of multimodal and innovative treatment options for patients with ADHD;
3. Integrate research findings into the clinical care of children / youth presenting with ADHD.

McGill Division of Child Psychiatry Core Committee:

M. Gauthier, MD (MCH)	L. Hechtman, MD (MCH)	Ruth Russell, MD (MCH)
N. Grizenko, MD (Douglas Institute)	J. Guzder, MD (JGH)	R. Riccio, BA, Administration (MCH)

Register by e-mail at psychiat.division@muhc.mcgill.ca and submit the coupon below along with your payment. Registration will be accepted upon receipt of payment only. Registration is limited to 200 participants. Please send this registration coupon along with a check of **\$150.00 prior to March 15th, \$175.00 after March 15th**. **Students with I.D. and Residents \$100.00** payable to: **McGill University, Division of Child Psychiatry**, and mail to **Rita Riccio, Child Psychiatry, 4018 Sainte-Catherine Street West, Westmount, H3Z 1P2**. Tel.: 514 412-4400 (22470) - Fax: 514 412-4337.

NAME: _____ EMAIL: _____
TEL: _____ AGENCY: _____ DISCIPLINE: _____



L'Hôpital de Montréal pour enfants
The Montreal Children's Hospital
Centre universitaire de santé McGill
McGill University Health Centre





Le Comité de l'éducation et de la formation de la Division de pédopsychiatrie de
l'Université McGill présente :
EN HOMMAGE À DRE FERN AZIMA
**TROUBLE DU DÉFICIT D'ATTENTION/HYPERACTIVITÉ
(TDAH)**

Vendredi 11 avril 2014

8 h 15 à 16 h 30

Institut universitaire en santé mentale Douglas - Pavillon Douglas - 6875, boulevard LaSalle
Verdun (Québec) H4H 1R3

La conférence de la Division de pédopsychiatrie de l'Université McGill, qui se déroule à chaque mois d'avril, est un événement réputé réunissant les pédopsychiatres et psychiatres du Québec, médecins, pédiatres, médecins de famille, psychologues, travailleurs sociaux, etc. et les chercheurs en santé mentale dont le but est de tenir les participants au courant des activités reliées à un domaine particulier. N'hésitez pas à vous inscrire à cette entière journée informative. **Cette journée est une activité de formation collective agréée aux termes du programme de Maintien du certificat du Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada et de l'Ordre des psychologues du Québec.**

CONFÉRENCIÈRES INVITÉES

Lily Hechtman, M.D., FRCPC est professeure de psychiatrie et pédiatrie à l'Université McGill et directrice de recherche à la Division de pédopsychiatrie. Pédopsychiatre et chercheuse de renommée internationale sur le TDAH, elle a notamment reçu des bourses de recherche et d'enseignement de la part des "American and Canadian Academies of Child and Adolescent Psychiatry" ainsi que du "Transcontinental Research Award of Excellence". La recherche prospective de Dre Hechtman, d'une durée de 15 ans, s'est concentrée sur des enfants atteints de TDAH suivis durant l'adolescence et l'âge adulte, et recevant un traitement multimodal. Dre Hechtman combine une expérience de recherche rigoureuse de même qu'une vaste expertise clinique.

Natalie Grizenko, M.D., FRCPC est professeure agrégée à l'Université McGill et chef médical du Programme de pédopsychiatrie à l'Institut Douglas. Dre Grizenko est une chercheuse, clinicienne, professeure et administratrice qui a publié plus de 85 articles, chapitres et livres. Elle a notamment reçu de nombreuses subventions de la part de l'IRSC, du FRQS, du MRC, du CQRS et du PNDRS. Son champ de recherche actuel inclut la psychopharmacologie, la génétique et l'épigénétique du TDAH ainsi que l'efficacité de divers traitements thérapeutiques.

Sarajini Sengupta, Ph.D., est professeure adjointe au Département de psychiatrie à l'Université McGill. Spécialisée en génétique et en épigénétique des troubles du développement neurologique, elle se concentre davantage sur le TDAH et sur le premier épisode psychotique. Elle a reçu le Prix du "NARSAD Young Investigator Award" en 2008 ainsi que le "Dr Mortimer D. Sackler Developmental Psychology Investigator Award" en 2009. Elle a étudié l'interaction entre les facteurs génétiques et environnementaux, dans le développement du TDAH, incluant les degrés de gravité et le niveau de réponse au traitement.

HORAIRE DE LA JOURNÉE

8 h 15	Inscription	12 h 30	Dîner (inclus)
8 h 45	Mot de bienvenue, Lily Hechtman, M.D., FRCPC	Modérateur : Martin Gauthier, M.D., FMSQ	
	Modératrice : Natalie Grizenko, M.D., FRCPC	13 h 30	"Innovative Treatment Options: Social Skills, Parent Training; Summer Day Program"
9 h 00	"Genetics & Epigenetics"		Natalie Grizenko, M.D., FRCPC
	Sarajini Sengupta, Ph.D.	14 h 30	Période de questions
10 h 00	Période de questions	15 h 00	"Cognitive Behavioural Therapy for Adolescents and Adults"
10 h 30	Pause-café		Lily Hechtman, M.D., FRCPC
11 h 00	"Multimodal Treatments in ADHD, Results and Follow-up Findings",	16 h 00	Période de questions
	Lily Hechtman, M.D., FRCPC	16 h 30	Mot de clôture
12 h 00	Période de questions		

Présentations en anglais. Périodes de questions en anglais et en français.

OBJECTIFS D'APPRENTISSAGE : à la fin de ces présentations, les participants seront en mesure de :

- 1) Délimiter la compréhension actuelle de la génétique et de l'épigénétique du TDAH;
- 2) Évaluer la pertinence de l'analyse multimodale et des options novatrices pour le traitement des patients;
- 3) Intégrer les résultats de recherche aux soins cliniques des enfants/jeunes présentant le TDAH.

Membres du Comité Core de la Division pédopsychiatrie McGill :

M. Gauthier, M.D. (MCH)	L. Hechtman, M.D. (MCH)	Ruth Russell, M.D. (MCH)
N. Grizenko, M.D. (Institut Douglas)	J. Guzder, M.D. (JGH)	R. Riccio, B.A., Administration (MCH)

Inscrivez-vous par courriel à psychiat.division@muhc.mcgill.ca et envoyez le coupon ci-dessous avec votre paiement par la poste. Pour être valide, toute inscription doit être accompagnée du paiement. Le nombre de participants est limité à 200. Veuillez envoyer votre chèque de **150,00\$ avant le 15 mars, 175,00\$ après le 15 mars. Étudiants(es) avec I.D. et résidents (es) 100,00\$** libellé à l'ordre de **Université McGill, Division de pédopsychiatrie**, et adressez votre coupon à **Rita Riccio, Pédopsychiatrie au 4018, rue Ste-Catherine Ouest, Westmount, H3Z 1P2**.
Tél. : 514 412-4400 (22470) - Fax : 514 412-4337.

NOM : _____ **COURRIEL :** _____

TÉL. : _____ **ORGANISME:** _____ **DISCIPLINE :** _____